
Nyílt levél Faragó Lászlónak, Gyöngyös Város polgármesterének

Tisztelt Polgármester Úr!

Kedves Laci!

Napról  napra  egyre  jobban  meglepetten  olvasom  a  médiában,  hogy  újabb  és  újabb  – 
számomra  inkább  kommunikációs,  mint  érdemi  eredménnyel  kecsegtető  -  akcióid  a 
külkapcsolatok  hajszolásában  miféle  károkat  okoznak  Magyarországnak,  és  persze 
Gyöngyösnek. 

A nemzetközi kapcsolatkeresés alapja a tapintat, az érzékeny diplomácia. Úgy érzem, Te nem 
voltál  eléggé  körültekintő,  alapos,  megfontolt  akkor,  amikor  egy  olyan  várost  javasoltál 
testvérvárosnak Gyöngyös számára – ki  tudja,  miféle sugallatra -  amelynek bizonytalan a 
geopolitikai  helyzete,  miközben  az  érintett  állam  a  belső  feszültségektől  sem  mentes. 
Bizonyára  te  sem  gondoltad  végig,  hogy  ezzel  a  lépéseddel  hazánk  negatív  nemzetközi 
megítélésében is  szerepet  vállalsz,  hiszen ellenkező  esetben valószínűleg megfontoltabban 
cselekedsz.

Nem vitatom jó szándékodat, de láttuk, hogy a magyarországi Örmény Kulturális Alap elnöke 
nemtetszését nyilvánította a legutóbbi hírek után egy olyan várossal kötött megállapodásról, 
amelyet meg sem tudnál látogatni, ha elindulnál hozzájuk az ott kialakult politikai helyzet 
miatt.

Hasonlóan negatív, Gyöngyöst rossz fényben feltüntető reakciókat váltanak ki az irániakkal 
folytatott  tárgyalásaid  is.  Hiszen  milyen  üzenete  lehet  annak,  hogy  pont  akkor  folytatsz 
tárgyalásokat a zsidó államot folyamatosan és nyíltan fenyegető ország – Irán - küldöttjeivel, 
amikor a világ szeme épp hazánkra szegeződik a Zsidó Világkongresszus miatt, amely fontos 
és kiemelkedő jelentőségű, Orbán Viktor miniszterelnök beszéde nyitotta meg. 

Ne is haragudj: úgy érzem, elefánt voltál abban a bizonyos porcelánboltban, ezért magadat 
okolhatod.  Nem  tudom,  még  hányszor  és  hogyan  lenne  érdemes  felajánlani  több,  mint 
húszéves  önkormányzati  vezetői  tapasztalataimat  azok  minden  előnyével  és  buktatójával, 
tanulságaival az ehhez hasonló, eredendően elkerülhető zsákutcák előzetes orvoslásában. 

Laci, kérlek gondold végig: egy ilyen látványosan helytelen irányultságú városi külpolitika 
milyen  ellenérzéseket,  milyen  gondolatokat  válthat  ki  az  erős,  valóban  munkahelyeket 
teremteni tudó, a világ túlnyomó többsége számára elfogadott  hazai és külföldi  befektetői 
körökben? 



Jönnek  az  ünnepek.  Azt  gondolom,  hogy  talán  lesz  időd  átgondolni,  hogy  milyen 
egyeztetésekre lenne szükség a kettőnk között ahhoz, hogy Gyöngyös jó hírnevén ne essen 
csorba, és a város továbbra is a lehető legvonzóbb arcát mutassa a nagyvilág felé. 

Abban bízva üdvözöllek most,  hogy józan,  a  város  érdekét  szem előtt  tartó  politikusként 
elfogadod sokadszorra újra felajánlott segítő szándékomat.

Kívánok neked áldott ünnepet és jó pihenést,

Üdvözlettel,

Balázs József 
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